
politiek bestuur deed hem echter
solliciteren naar het burgemeester-
schap van Zaandam, een niet
eenvoudige gemeenschap, die hij
tien jaren diende. Van 1958 tot
voorjaar 1965 was hij burgemeester
van Enschede, waarna hij de
overstap maakte naar Rotterdam.
Opnieuw mocht hij bijdragen aan de
vestiging van een universiteit. Voorts
gaf hij de aanzet tot de aanleg van
de metro. Hij koesterde bovenal zijn
portefeuille van havenontwikkeling.
Rotterdam daagde hem uit, zijn
instelling als doener boven die van
woordvoerder in alle opzichten te
ontplooien. Van buitenaf gekomen,
paste hij wonderwel bij de mentali-
teit van de Rotterdammers. Het
bracht hem ten slotte in zijn eigen
politieke groepering in een
rechtsbuitenpositie, toen deze de
belangen van milieu en oude wijken
boven die van de structurele
groeimogelijkheden van de grootste
haven ter wereld stelde. Tot zijn
verdriet verloor hij daardoor twee
jaar voor zijn pensionering de
havenportefeuille, waarmee een
einde kwam aan de traditie in
Rotterdam dat de burgemeester in
eerste instantie verantwoordelijk was
voor de haven. Het is te begrijpen
dat Thomassen bij zijn afscheid in
1974 opmerkte: ’’Rotterdam heeft me
meer geënerveerd en uit het lood
geslagen dan me lief was.’’ Aldus
citeerde NRC Handelsblad hem in
een herdenkingsartikel van 18 juni jl.

Een bestuurder die met ongedurig-
heid de grote lijnen wenste te
volgen, maar altijd oog had voor de
kwetsbaarheid van het menselijk
bestaan, is van ons heengegaan. In
de Eerste Kamer gedenken wij hem
om zijn vele kwaliteiten en voor de
periode dat hij in ons midden was.
Wij willen in onze gevoelens bovenal
de wens uitspreken dat zijn familie
de kracht vindt troost te putten uit
zijn boeiend en gedreven bestaan,
waarin de menselijke maat voorop-
stond.

(De aanwezigen nemen staande
enkele ogenblikken stilte in acht.)

De voorzitter: De ingekomen
stukken staan op een lijst die in de
zaal ter inzage ligt. Op die lijst heb ik
voorstellen gedaan over de wijze van
behandeling. Als aan het einde van
de vergadering daartegen geen
bezwaren zijn ingekomen, neem ik
aan dat de Kamer zich met de
voorstellen heeft verenigd.

(Deze lijst is, met de lijst van
besluiten, opgenomen aan het einde
van deze editie.)

De voorzitter: Op verzoek van de
fractie van GroenLinks heb ik de
volgende leden in commissies
aangewezen:
- de heer Pormes als lid van de vaste
commissie voor Defensie in de
bestaande vacature;
- de heer Pormes als lid van de vaste
commissie voor Landbouw,
Natuurbeheer en Visserij in de
bestaande vacature;
- de heer Pormes als plaatsvervan-
gend lid van de vaste commissie
voor Ontwikkelingssamenwerking in
plaats van de heer Van Schijndel;
- de heer Pormes als plaatsvervan-
gend lid van de vaste commissie
voor Ruimtelijke Ordening en
Milieubeheer in de bestaande
vacature;
- de heer Pormes als plaatsvervan-
gend lid van de vaste commissie
voor Verkeer en Waterstaat in de
bestaande vacature;
- de heer Van der Lans als lid van de
vaste commissie voor Volkshuisves-
ting in de bestaande vacature;
- mevrouw Zwerver als plaatsvervan-
gend lid van de vaste commissie
voor Volkshuisvesting in plaats van
de heer Van der Lans.

Op de tribune is een delegatie
gezeten van de commissie van
Defensie van de senaat van
Slowakije. Ik ben niet in staat om
hen in hun eigen landstaal toe te
spreken, maar heet hen welkom op
de tribune om een deel van deze
vergadering bij te wonen.

(applaus)

Aan de orde is de behandeling van:
- het wetsvoorstel Wijziging

van de Statistiekwet 1950 in
verband met wijzigingen in de
Europese regels inzake het
Intrastatstelsel (27614);

- het wetsvoorstel Wijziging
van de Wet op het primair
onderwijs, de Wet op de
expertisecentra, de Wet op het
voortgezet onderwijs en de Wet
educatie en beroepsonderwijs
onder meer in verband met de
onderwijsbevoegdheid voor het
geven van onderwijs in zintuig-
lijke en lichamelijke oefening en
de verklaring omtrent het gedrag
(27616).

Deze wetsvoorstellen worden zonder
beraadslaging en zonder stemming
aangenomen.

Aan de orde is de behandeling van:
- het wetsvoorstel Wijziging

van de Wet inburgering nieuwko-
mers houdende regels tot
aanwijzing van bijzondere
categorieën vreemdelingen ten
behoeve van inburgering
(27000).

De beraadslaging wordt geopend.
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De heer Lemstra (CDA): Mijnheer de
voorzitter. De CDA-fractie is zeer
ingenomen met de uitvoerige
beantwoording en de memorie van
antwoord van de minister. Toch
blijven bij ons nog twee vragen
hangen, die ik hem wil voorleggen in
deze eerste termijn.

De minister schrijft in de memorie
van antwoord: zoals elke nieuwko-
mer zal de geestelijke bedienaar zich
bij vestiging in een gemeente
moeten aanmelden voor een
inburgeringsonderzoek dat wordt
afgenomen door een daartoe door
het college van B en W aangewezen
instantie. Tijdens dit inburgerings-
onderzoek zal onder andere worden
vastgesteld wat het beginniveau, het
opleidingsniveau, de beschikbaar-
heid, de leermogelijkheden en
wensen van de nieuwkomer zijn.
Maatwerk staat derhalve ook hierbij
voorop. Einde citaat.

Dit klinkt indrukwekkend, maar dit
is slechts de start van de inburge-
ring. Kan de minister ons ook zeggen
hoe het verder gaat? Stel dat deze
cursisten tijdens de rit afhaken, er
met de pet naar gooien of dat de
opleidingsmogelijkheden niet
adequaat of onvoldoende zijn voor
de veelheid aan cursisten, wat dan?
Ik heb namelijk in Binnenlands
Bestuur gelezen dat er een file is
voor NT2. Misschien kan de minister
ons op dit punt geruststellen.

Mijn tweede vraag betreft de
verpleegkundigen en de leerkrachten
van buiten de Europese Unie die wij
waarschijnlijk in dit land nog wel
enige jaren nodig zullen hebben. De
minister heeft in de Tweede Kamer,
maar ook in deze memorie van
antwoord toegezegd dat hij op dat
probleem voor de zomer zou
terugkomen. De zomer nadert, zeker
gelet op de huidige temperatuur. Is

Voorzitter
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